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CONSELL DE BARRI DE L’ESQUERRE DE L’EIXAMPLE  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE 
DEL DIA I ACORDS 

1 de juliol del  2024, a les 19:00. 

Centre Cívic Urgell   en format híbrid 

Enregistrat a : https://youtube.com/live/HYampZG8vgM?feature=share 

Assistents 

President:  Jordi Valls   regidor 
 
Comissió de Seguiment: 
Marc Martinez. Conseller GM PSC 
Maria Battaner. Consellera GM BeC. 
Alejandro Muñoz. Conseller del GM PP. 
Andreu Parera . Conseller del GM JuntsxCat (TriasxBCN) 
Relació  d’entitats membre de la CdS que han assistit  
Associació veïns i veïnes de l'Esquerra de l'Eixample 
Eixample Respira  
 
Assistents: 
Ciutadanes i ciutadans: 50 presencials i 3 on line.    
Representants d’entitats: 19 ( 38 % del total són persones associades)    
Altres (consellers, tècnics i ponents) :16    
 
Representants de les següents entitats 
Associació veïns i veïnes de l'Esquerra de l'Eixample 
Eixample Respira. 
Plataforma Salvem el Parc Joan Miró  
SOS Enric Granados. 
Grup arquitectura COAC Eixample. 
AE Itaca 
 
Tècnics Municipals i ponents 
Anna Terra, gerent del Districte 
Imma Aguilar, tècnica de barri Esquerra Eixample 
Tere Gómez, coordinadora territorial i convivència 
Isabel Pagès  departament de comunicació  
Fidel Gonzalez, tècnic de participació 
Agents Guardia Urbana 
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Ordre del dia 

1. Benvinguda . 
2. Elecció dels membres de la comissió de seguiment del CB. 
3. Elecció vicepresidència CB. 
4. Model. Fase 1. 
5. Transformació de l’Avinguda de Roma. 
6. Torn obert de paraules. 

 
1. Benvinguda    

El regidor , Sr. Jordi Valls dona la benvinguda als assistents . 

Avui comença  el  Festival Tangent, programat en 5 centres cívics  fins el 19 de juliol 

Germanetes: Edifici d’habitatges , l’obra ja esta adjudicada i finalitzarà abans de final 
d’any. Pel que fa als Jardins Emma de Barcelona comença la transformació aquest 
setembre. Previsió 1 milió d’euros  

Edifici Estel: Segueixen les obres i s’hi instal·larà la farmacèutica Astra Zèneca que es 
queda el 55% de l’edifici.  No es te coneixement del nivell de comercialització de la 
resta. 

Gestió del metabolisme dels Nous Eixos Verds: s’han fet reunions amb 18 entitats, 
passejades amb la voluntat de determinar els elements de modificació dels eixos verds 
( no l’estructura urbana) . Properament es compartirà amb les entitats i després es farà 
una sessió oberta amb tot el veïnat 

Pla Clima: Escola Llorers  i escola Mallorca.  

Escola Entença: La comissió , presidida pel President del Districte, el Sr. Joan 
Rodriguez, continua la feina  sobre la ubicació definitiva  de l’Escola Entença. Es 
comunicarà quan el tema estigui tancat.  

L8: 15 de juliol comença l’obra, tot i que ja hi ha alguna intervenció a la Gran Via . 
Paral·lelament començarà l’obra del dipòsit d’aigües freàtiques al Parc de Joan Miro. 

 Es proposen 3 blocs de preguntes: Model, transformació Avinguda de Roma, i torn 
obert de paraules. 
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2- Elecció dels membres de la comissió de seguiment  del Consell de Barri  

Fidel Gonzalez, tècnic de la Direcció  de  participació explica el procés de l’elecció dels 
membres de la comissió de seguiment del Consell de barri . 

Cada Consell de barri te una comissió de seguiment  la funció principal es la definició 
de l’ordre del dia del CB, i posteriorment fer seguiment dels temes i derivar-los a qui 
correspongui i fer-ne el seguiment. Vetlla per a que les propostes que s’hagin decidit 
portar al plenari del Districte, hi arribin.  Si es decideixen tractar temes de gran calat, 
pot generar grups de treball. 

En formen part 

 representants de la direcció política i tècnica del Districte 
 Un conseller o consellera de Districte de cada grup municipal. 
 Persones representants d’entitats del barri. 
 Ciutadans o ciutadanes a nivell individual. 

Les sessions de les comissions són públiques , tot i que nomes tenen dret a vot les 
persones que en son membres. 

Com s’escull: 

S’han presentat candidatures que són: 

 Monica Tutor Liria 
 Associació de veïns dels Jardins Montserrat ( en procés de constitució). 
 Eixample Respira. 
 AVV Esquerra de l’Eixample. 
 Sergio San Jose Velarde 
 Isabel Llano  

Hi va haver una persona, el Sr. Alfredo Tavara, que va tenir un problema tècnic per a 
presentar la candidatura , a la comissió de seguiment es va acceptar però se li va dir 
que ho havia de tramitar  a traves del Decidim. Al no tenir cap contacte de  la persona, 
i ara entra en directe per la sala virtual, se li comunica que de cara a la propera 
comissió de seguiment formalitzi el tràmit i es votarà en el proper consell de barri . 

Per a escollir-los es proposa que si ningú hi te res en contra es faci una aprovació en 
bloc. 
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Comentaris /Preguntes Respostes 

Rosa Mª Galimany  del col.legi d’arquitectes 
demana participar com a col·lectiu 
independentment de les persones que hi 
puguin assistir. 

 

Regidor respon que tant el col·legi 
d’arquitectes com el Sr. Tavara es podran 
incorporar a la comissió de seguiment un cop 
s’hagi tractat en el si de la comissió. En el 
proper consell de barri sotmetrà  a votació. 

 

Acord:  

S’aprova  per consentiment la constitució de la  Comissió de Seguiment. 

3.Elecció vicepresidència CB. 

Vicepresidència: Donat que no s’hi ha presentat ningú , no hi ha vicepresidència. 

https://youtube.com/live/HYampZG8vgM?feature=shareminut  minut 13:35  fins 
minut 22:00 

4.Model. Fase 1. 

Toni Garcia Salanova, director d’equipaments educatius del Consorci d’Educació de 
Barcelona, presenta la gestió de l’execució de la Fase A de la model, que és la segona 
part de la Model que surt a licitació. 

Es tracta de l’Institut Escola Xirinacs  el pavelló  esportiu ,  una central d’energia i un 
dipòsit d’aprofitament d’aigua subterrània. Esta situats entre Nicaragua i Provença, 
que correspon a l’antic edifici Tallers . 

El projecte per a poder licitar serà a finals de 2025 . A finals del 25 es podrà obrir el 
procés de contractació de l’obra  

S’adjunta el document. 

https://youtube.com/live/HYampZG8vgM?feature=shareminut minut 22:19 fins 
minut 45:11 

Torn de preguntes 

Comentaris /Preguntes Respostes 

Xavier Riu de la vocalia d’urbanisme de 
l’AAVV Esquerra : 

 

 

https://youtube.com/live/HYampZG8vgM?feature=shareminut
https://youtube.com/live/HYampZG8vgM?feature=shareminut
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1-A la  transició de l’escola al nou IES hi ha un 
desfasament. Està previst?. 

 

 

 

 

2- La fase 1 del projecte incloïa l’espai 
memorial. Això tira endavant?. 

 

 

3- Avui podem fer això perquè en el mandat 
anterior es va encarregar una planificació 
general. Estem encarregant per   a poder fer 
en el següent mandat una fase B? 

 

Toni Garcia : 

IES: Es va seguint amb les pròpies famílies 
en coordinacions trimestrals. La necessitat 
d’ESO es per al curs 26/27 . La proposta es 
anar ampliant en el mateix recinte fins que 
s’acabi la obra.  

 

 

Toni Garcia: Tot l’àmbit de la Model  esta 
dividit en subzones . Nosaltres fem la Fase 
A , però el projecte memorial s’està  
redactant.  

 

REGIDOR: Proposa per al proper  consell de 
barri parlar de la model de forma global i 
parlar de la Fase B del proper mandat. Hi ha 
un gran interrogant: l’espai reservat a la 
residencia , la Generalitat no te gaire clar 
construir residencies per un canvi de criteri 
pel que fa als equipaments residencials per 
a gent gran. 

Emplaça a la comissió de seguiment a 
treballar per a poder tractar aquest punt. 

 

5.Transformació de l’Avinguda de Roma. 

Joan Delgado del departament de Projectes urbans, explica els següents passos de la 
transformació de l’Avinguda de Roma concretament el tram entre Viladomat i 
Tarragona. 

S’adjunta document. 

https://youtube.com/live/HYampZG8vgM?feature=shareminut minut 45:51  fins 
minut 01:21 

 

 

https://youtube.com/live/HYampZG8vgM?feature=shareminut
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Comentaris /Preguntes Respostes 

Godofredo Mameli 

Arbres del Parc que s’han de tallar, es 
podrien posar a l’Avinguda de Roma? 

Accessos amb cotxe no li queda clar si es 
podrà accedir per Valencia i Mallorca ( busos 
taxis...)  

Perquè no sometent a referèndum aquestes 
obres als ciutadans. Estem farts de les obres 
que son molt insalubres. Tota la ciutat està 
igual 

Trini Capdevila  : 

Des de l’AV reivindiquem un espai per a 
gossos  . A Jardins Montserrat l’espai de 
gossos esta a 15 metres de les vivendes, i es 
un problema . Dins el projecte hi ha previst 
aquest espai que anava davant de l’edifici 
Estel? 

Elisa  Lopez Mateos: usuària de l’AV Roma. 
Surto  amb els gossos cada mati. El tram que 
ja esta fet està molt brut . Hi hauria d’haver 
un suport per part de l’Ajuntament. 

Necessitem trepitjar terra no ciment, en 
aquest tros de AV Roma que es l’únic que es  
pot fer, que passarà. 

 

Veïna: circulació que baixa per Numancia 
quan arriba a Països Catalans una part tira  a 
Tarragona I baixa per Valencia i una altra Av 
Roma i Vilamari. Aquest tros s’eliminarà  o 
no?. 

 

Luca Telloli : una observació. El projecte es 
antic, ha trigat en fer-se i com Eixample 
Respira estem a favor que l’espai públic s’ha 
de donar a la gent. El projecte va en direcció 

 

 

 

Els accessos de busos i pàrquings... no 
varia. 

 

 

 

 

 

La idea és que s’inclourà en la zona una 
millor àrea i en millors condicions que la 
que s’havia dissenyat inicialment 

 

 

 

 

 

S’intentarà combinar-ho . 

 

La hipòtesi que fem es que Mallorca arribar 
a Països Catalans però per sota . En un futur 
Mallorca ha d’assumir sentit Llobregat i 
Valencia sentit Besos. També s’està 
treballant en la distribució de la xarxa 
d’autobusos 

 

 Intentem treballar tot el Districte, no vol 
dir que no pensem en Aragó però hem 
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correcte. Com veí que visc a Aragó/ 
Casanova, suportem 5 vegades mes el tràfic 
que passa per l’Avinguda de Roma . S’ha de 
mirar també més enllà i amb una visió de 
barri no nomes de carrers independents, 
perquè així fem una ciutat desigual. 

 

Vei: tenint en conte que s’eliminaran les 
places d’aparcament hi ha alguna alternativa 
per a la gent del barri 

 

Alfons Santamaria :  

Edifici Estel 

1-Hi ha uns problemes respecte a les cessions 
d’espai verd. Te un soterrani particular , es 
correcte? 

2-El barri tindrà uns jardins en aquest espai?.  

 

3-L’edifici te 4 plantes de soterrani . Sembla 
ser que la primera serà comercial . S’ha 
previst com es regularà el moviment de 
cotxes? Demanaria analitzar amb els 
organismes pertinents si és correcte tot el 
que fa l’edifici i de la superfície que ocupa. 

Forma part d’un pla especial. El barri havia de 
rebre un sostre en compensació per l’edifici. 
Tot ha quedat en l’oblit. 

 

 

 

vingut a explica l’Avinguda de Roma  

 

 

 

 

A la ciutat es redueix el transit global i es 
redueix l’aparcament . S’ha de treballar 
amb carrers de l’entorn. 

 

 

 

Es tracta de verd privat d’us públic, que  
l’ha d’executar a l’edifici . Es deixarà la 
palmera i es reposaran les tres oliveres que 
hi havia. 

 

Regidor: 

No es un fet excepcional que hi hagi espais 
privats d’ús públic. No tinc cap problema de 
compartir la llicencia d’obres d’aquest 
edifici, que tenen el compromís de 
rehabilitar la part publica . 

El regidor mirarà d’informar-se de l’edifici . 
Demana disculpes pel volum d’obres i 
soroll. SI hi ha una llicencia consolidada 
serà molt difícil canviar coses. 

Sobre el per què  es fa l’Avinguda de Roma ,  
és perquè hi ha una oportunitat entre les 
obres de l’estació de Sants i l’edifici Estel  
per met com a excusa arrancar el projecte . 
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6. Torn obert de paraules. 

Comentaris /Preguntes Respostes 

Maite Simeon: SALVEM ARBREDA PARC  

Saben quina funció desenvolupen els arbres a 
la ciutat i saben el que és una fotosíntesis. La 
setmana passada l’administració van fer unes 
declaracions aberrants, van dir que tallarien 
els arbres vells perquè no feien la funció 
d’absorbir la contaminació i desprendre 
oxigen. Es una informació fals. Es tot al 
contrari, quan mes vells , son els que mes 
agafen la contaminació d’una ciutat . No tallin 
ni un sol arbre. SI estes cuidat, seria un parc 
preciós. Estem a temps de no tallar l’arbrat, 
no entenc perquè no escolten l’alternativa 
que s’han presentat.  

Xavier Riu: prèvia: des de fa 14 mesos aquest 
es el segon CB. El mínim son dos, però es 
molt positiu que hi hagi la possibilitat de 
contrastar opinions i demanaria fer-ne més 
per no matar aquesta via de participació. 

Valoració Eixos Verds: abans de vacances hi 
haurà una proposta? 

 

Arbrada Parc: A partir de 15 de juliol les 
maquines entren a l’arbreda . Des de la 
recuperació de la democràcia s’han fet 
moltes millores al barri i aquesta operació es 
un retrocés significatiu.  Portem dos anys 
treballant en xarxa amb tota la gent que 
considera que us una manera de fer obres 
que ja no toca. Hi ha una normativa del 
parlament europeu que protegeix les 
arbredes de les ciutats. Milers de veïns i 
veïnes estem en contra d’aquesta obra. 

Lamentem els arbres que s’han tallat a Gran 

 

 

* 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hi haurà un retorn de les primeres sessions 
abans de finalitzar el mes a les 18 entitats 
participants. 

 

 

* 
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Via i A Urgell, però els arbres del parc tenen 
alternatives.  Hem demostrat que hi ha espais 
de la Fira que podrien donar sortida a les 
terres. Les pegues que van sortir es podien 
solventar   . Hi ha molts temes que no s’han 
enfrontat amb responsabilitat i deixem 
constància que es faran en contra de la 
voluntat veïnal. 

Consell Jordana: Veïns de Borrell entre 
Provença i Rosselló. Era un lloc tranquil, es va 
pacificar i ara és impossible viure a aquell 
tram com a veïns. Tot el dia hi ha soroll de 
criatures, i als vespres es insuportable perquè 
s’ha convertit en un parc sense hora de 
tancament. Hi ha dies que fins les 12 de la nit 
ahi ha infants jugant. S’hi ha festes.... 

 

Miquel, President de la comunitat d’Aragó 
145: demana si hi ha un pla de reubicació 
dels contenidors que tenen just davant de la 
seva porteria, menys de tres metres, un 
orgànic i un de residus habituals. Sempre esta 
ple de residus al terra i l’olor és insuportable i 
es cola a les vivendes. 

 

Josep Gavina, veí de Consell de Cent:. Algú 
es queixava de la carrega i descarrega que era 
dificultosa. Ara es fa davant de cada client , i 
les furgonetes estan aparcades el temps que 
volen tranquil·lament. S’hauria d’anar 
regulant .  

Parc: Hi ha molta gent interessada en 
estudiar el procés del parc que serà la darrera 
aberració urbanística que es fa a la ciutat, 
tenint altres alternatives. Sembla que no hi 
ha marxa enrere. 150 camions 
circulant .....son conscients que quedaran 
molt malament? 

 

 

 

 

 

Regidor:  

Pacificació : n’hi ha a diferents llocs .  Ho ha 
gent que valora positivament les 
pacificacions i altres que no . S’ha de tenir 
en conte i des del punt de vista de GU fer el 
que es pugui. 

 

 

Regidor: Es mirarà el que esta passant i 
quina proposta es pot fer. 

 

 

 

Regidor:  

La carrega i descarrega és un problema . 
Abans del 30 de juliol gerència compartirà 
amb les 18 entitats que ho han estat 
treballant, els primers resultats. La  
percepció de seguretat no es la mateixa a 
un carrer que a una zona pacificada. Una de 
les feines que ha fet l’equip tècnic amb les 
entitats  és que fem amb la velocitat dels 
vehicles ( motos, bicicletes...) Un altre 
problema és la carrega i descarrega i l’altre 
es la modificació en alguns parterres . 
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Luca Telloli, representant d’Eixample Respira 

Formula 1: Espectacle anacrònic, esperpèntic 
i patètic del passat 19 de juny amb 
l’espectacle de Fòrmula 1 AL Passeig de 
Gràcia. Visió Antigua retrograda i 
incomptable amb una visió moderna de 
ciutat . Fa soroll , fums i no aporta res al 
conjunt de la ciutat. S’ha hagut d’asfaltar 
dues vegades el Passeig de Gràcia. No trobo 
cap justificació a un esdeveniment d’aquest 
tipus. Què ha a portat aquest event a la gent 
que està aquí dins. 

Parc Joan Miró :Tornar a posar el focus en 
Joan Miro. No tenen en conte el cost en la 
salut, el teixit social i no han fet l’esforç de 
reconsiderar  aquesta ocupació . La proposta 
dels veïns te uns sobrecost de 16 milions 
d’euros que es un 3 %  del cost total de 
l’obra, i per part de l’Ajuntament es diu que 
la Fira teu un cost inestimable. Algú no ha fet 
els deures. 

Magada Cuecas:  

Parc Joan Miro: Molt decebuda amb els 
polítics. Preguntes 

S’han parat a pensar en la barbaritat que es 
farà al parc? , han vist la vida que hi ha?, 
saben que hi ha una biblioteca ? i un institut i 
una escola a prop?. Saben que hi ha un refugi 
climàtic?. Si no fan res, ja que els polítics han 
d’ajudar als ciutadans, haurien de buscar una 
alternativa. Atengui les nostres demandes. 

Trini Capdevila : Trobo a faltar que quan  es 
parla de l’arbrat del Parc Joan Miró, hi haurà 
10 milions d’usuaris de transport públic que 
es podran beneficiar. No estic dient que no 
estigui bé, però s’ha de valorar l’avantatge 
del transport públic. A l’obra de Consell de 
Cent , també es van tallar arbres i en una 
junta de l’AVVEE quan jo vaig protestar , algú 

 

Regidor:  

Luca respecto el que fas . El govern ha 
manifestat que era una decisió excepcional. 
Majoritàriament hi ha forces polítiques i 
representants industrials que els  interessa 
la formula 1 . Puc entendre els qualificatius 
que vostè diu, però hi van anar 140000 
persones, per tant no podem parlar en nom 
de tothom .  

 

 

 

 

* 

 

 

 

 

 

 

* 
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em va dir que tranquil·la que ja creixerien. Els 
del Parc Joan Miró probablement també. 

Sant Isidor : Hi hagut un canvi important a St 
Isidor. El clínic ha deixat el local i vull fer 
constar que el nostre barri te molta 
necessitat d’espais i de cara a la propera festa 
major estaria be posar un peu a l’edifici i fer-
ne un acte. 

Hi ha un equip que treballa per la celebració 
del 50 aniversari i estaria bé poder utilitzar el 
local . Vull agrair el suport del regidor i del 
Districte. 

Susana: 

Consell de Cent : compte  amb la creació 
d’illes pacificades i com es fa. Manca un 
manteniment i en lloc de ser deportar 
tranquil·litat , es un complert estrès: Patinets, 
bicicletes.... es un “desmadre”. Jo passo per 
la vorera , no pel mig. Les persones  grans no 
hi  poden anar soles.  

 

 

Roger Bonet: AE Itaca:  

Model: hi ha entitats que estan guardant 
material a la Model  i en voldríem un perquè 
estem pagant 1000 euros a l’any en el lloc 
que ocupem actualment. 

 

 

Regidor: 

La UCB es de l’església i cal veure quina és 
la situació  . Dit això entenc el que s’ha 
posat sobre la taula i es valorarà. No es una 
operació barata  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Regidor 

Hi ha  dues entitats que tenen magatzem a 
les cel, les de la Model  i mirarem 
d’habilitar més cel·les el mes aviat possible. 

 

 

*REPOSTA A LES INTERVENCIONS SOBRE EL PARC JOAN  MIRÓ PER PART DEL 
REGIDOR 

Del debat del Parc de Joan Miró, fa un any que es parla. Jo he intentat no generar 
expectatives que no puc defensar. Entenc que la voluntat de la Generalitat  i 
l’Ajuntament es fer les coses bé. Si han pogut veure alguna alternativa , com reduir el 
màxim d’arbres, ho fan.  
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Estic convençut que volen que es faci la línia 8, però no estan d’acord es que es faci al 
Joan Miró . La línia 8 es fonamental per la ciutat de Barcelona perquè treu un munt de 
cotxes del Districte.  

Si es un tema de pressupost es un tema important perquè son els impostos de tots. 

He estat clar amb la meva posició des del primer dia. SI el govern de la Generalitat  fa 
aquesta línia jo crec que la decisió que s’ha pres no es la millor però es la mes correcta. 
La persona que esta decebuda , comparteixo el criteri ,la decisió es la millor proposta. 
No em preocupa tenir aquest debat que ja hem tingut varies vegades. Represento 
aquesta ciutat i votants d’aquesta ciutat , i penso que la decisió que estic prenent es la 
millor per a aquesta ciutat.  

Agrair que malgrat la contraposició que hem tingut  reconeixent l’angoixa i el patiment 
que alguns estan vivint, hem pogut tenir un debat civilitat que agraeixo. 

 

El regidor dona les gràcies a totes les persones assistents i acomiada la sessió a les 
21:30 

 

 

Barcelona,1 de juliol  de 2024. 

  

LA SECRETÀRIA DEL CONSELL DE BARRI 

Sra. Imma Aguilar Fernàndez 
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S'agraeix la presencia a la reunió. 
 
 
Sense cap altra qüestió es dona per finalitzada la reunió. 
 
 
 
 


